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 کارشناس فوتبال  

گفـــت و گـــو 

 واکنش »دبیر«  
به موضوع خودکشی »تختی«

ایسنا: به مناسبت زادروز جهان پهلوان 
تختی که به عنوان روزملی کشتی در تقویم 
رسمی ثبت شده است، مراسم رونمایی از 
دیوارنگاره جهان پهلوان غلامرضا تختی 
در محله شوش تهران با حضور مسئولان 
فدراسیون کشتی و شهرداری تهران برگزار 
شد. علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی 
در این مراسم، گفت: یکی از قهرمانان نقد 
کرده بود چرا فدراسیون کشتی برای روز 
آقاتختی کاری نمی کند. اولا من و آن آقا کسی 
نیستیم برای تختی کاری کنیم. سال های 
گذشته دایره تنبک راه می انداختند و ۴ تا 
سبلریتی می آوردند تا خودشان را با نام تختی 
بزرگ کنند. امسال بالای ۵۰۰ شهر برای روز 
آقاتختی مسابقه گذاشتند، ما باید این کارها 
را بکنیم. هدف ما این است که جامعه کشتی 
بزرگ شود نه اینکه خودمان را بزرگ کنیم. 
وی افزود: آقاتختی هر وقت حالش بد بود به 
کربلا می رفت. اینها را باید بزرگنمایی کنیم. 
یک قهرمانی که اسم نمی آورم اما باید آن دنیا 
جواب بدهد. این تفکر خرابی است که بحث 
خودکشی تختی را مطرح کردند. 1۰۰ درصد 
می گویم او این کار را نکرد. کسانی که این حرف 
را می زنند یک درصد احتمال بدهند تختی 
این کار را نکرده پس آن دنیا جواب او را چگونه 
می دهند. رئیس فدراسیون کشتی خاطرنشان 
کرد: هیچوقت نتوانستم به این جواب برسم 
که کشتی بزرگ تر است یا تختی؟ خیلی ها به 
کشتی و ورزش می چسبند تا خودشان را بزرگ 
نشان بدهند، اما من هنوز به این جواب نرسیدم 
که تختی بزرگ تر است یا کشتی. هیچوقت از 
مراسم رونمایی و این کارها خوشم نمی آید اما 
برای این مراسم خیلی دوست داشتم حضور 

داشته باشم. 

 در هفته چهارم لیگ برتر تیم استقلال مقابل 
نفت مسجدسلیمان متوقف شد. اکبر کارگرجم 
پیشکسوت استقلال و تیم ملی در این خصوص 

صحبت کرد. 
  در مورد توقف استقلال مقابل نفت 

مسجدسلیمان چه نظری دارید؟
در 1۵ دقیقه ابتدایی مسابقه موقعیت هایی 
استقلال  بازیکنان  اگر  که  آمد  به دست 
به درستی از آنها استفاده می کردند از حریف 
در  مسابقه  انتهای  تا  و  می افتادند  پیش 
جست وجوی گل نبودند. پس از دقیقه 1۵، 
نفت توانست خود را در زمین پیدا کند و بازی 
مدنظر سرمربی  این تیم از سوی بازیکنانش 
ارائه شد. نفت نشان داد بدون برنامه وارد زمین 
نشده است. استقلال در دقایق پایانی مسابقه 
تلاش کرد تا با استفاده از توپ های بلند به 
دروازه حریف برسد ولی موقعیت های خوبی 
به وجود نیامد و البته مدافعان حریف هم 

عملکرد خوبی داشتند.
 انتقاداتی به شکل بازی استقلال 

می شود!
 به نظرم مشکل استقلال نبود شناخت کافی 
میان سرمربی تیم با بازیکنان است و البته 
که بازیکنان هم به درک متقابل از یکدیگر 
نرسیده اند. با گذشت زمان این شناخت و 
درک کافی به طور کامل در تیم ایجاد می شود 
و بازیکنان بهتر متوجه خواسته های سرمربی 
آگاهی  هم  ساپینتو  ریکاردو  و  می شوند 
کامل تری از مهره های تیمش پیدا خواهد کرد. 
بدون شک هافبک هایی در استقلال حضور 
دارند که بتوانند در بازیسازی و تغذیه مناسب 
بازیکنان خط حمله عملکرد بهتری داشته 
باشند که با گذشت زمان، جای خود را درون 
زمین پیدا می کنند. حمله و دفاع لازم و ملزوم 
یکدیگر هستند. الان زمانی نیست که بتوان 
بازی استقلال را به طور کامل نقد کرد و به نظرم 
کمی زود است که عده ای از عملکرد آبی پوشان 

انتقاد می کنند.  

خارج ازمستطیل سبز

اکبر کارگرجم: 
 الان زمان 

 نقد استقلال 
نیست 

خبــــــر
چلسی خواهان »طارمی« شد؟

اخباری مبنی بر علاقه آبی های لندن به 
جذب مهاجم تیم ملی کشورمان منتشر شده 
است. روزنامه »آبولا« پرتغال گزارش داد: 
»شایعه ای منتشر شده که باشگاه چلسی با 
ارائه پیشنهادی 2۵ میلیون یورویی به پورتو 
برای جذب مهدی طارمی ابراز تمایل کرده 
است.« این روزنامه همچنین در ادامه گزارش 
خود نوشت: این اولین بار نیست که خبرهایی 
مبنی بر انتقال مهاجم ایرانی به چلسی به گوش 
می رسد، اما به نظر می رسد اخبار جدید تنها 
گمانه زنی نقل وانتقالاتی است. اولین بار یکی از 
صفحات هواداری پورتو چنین خبری را منتشر 
کرد. این صفحه نوشت که پیشنهاد 2۵ میلیون 
یورویی چلسی روی میز پورتوست و باشگاه 
پرتغالی می خواهد با این پیشنهاد موافقت کند. 
با این حال سرجیو کونسیسائو تلاش زیادی 
می کند که طارمی در پورتو بماند و مقامات 
این باشگاه را تهدید کرده در صورتی که بازیکن 
کلیدی دیگری از تیمش جدا شود، از سمت 

خود کناره گیری خواهد کرد. 

نیاز به اصلاحات در فدراسیون »تاج«!

                    سربازی 
مرادمند توانست تمامی مراحل دریافت مدارک 
پایان خدمت خود را سپری کند و رسما سربازی 
این بازیکن نیز پایان یافت تا او در بازی برابر پیکان 
مشکلی برای همراهی استقلال نداشته باشد. این 

مدافع اتمام خدمت سربازی خود را اعلام کرد. 

                 شادی 
 آرمان قاسمی، تک گل مهمش برای ذوب آهن 
مقابل ملوان از روی نقطه پنالتی را به شکلی 
پرشور جشن گرفت. قاسمی، با ژست کریستیانو 
رونالدو، توجه بسیاری را در ورزشگاه معطوف 

کرد. 

                              تغییر کاپیتان 
از نکات جالب دیدار نساجی و پیکان،  تغییر 
کاپیتان نساجی بود. عادت کرده بودیم در سال های 
اخیر، این بازوبند را بر بازوی حامد شیری بینیم، اما در 
بازی با پیکان، نساجی با رهبری دروازه بانش یعنی 

علیرضا حقیقی وارد میدان شد. 

ت
شــ

س نو
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 فوتبـــال داخلـــی 
  آرمان ملی: رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا انتخاب 
مهدی تاج به عنوان رئیس جدید فدراسیون فوتبال ایران 
را به وی تبریک گفت. به گزارش  سایت رسمی فدراسیون 
فوتبال، شیخ سلمان رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا انتخاب 
مهدی تاج به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال ایران را تبریک 
گفت و آرزوی بهترین ها را برای او داشت. رئیس کنفدراسیون 
فوتبال آسیا با ارسال نامه ای به مهدی تاج نوشت: »مفتخرم 
تا صمیمانه ترین تبریکات و بهترین آرزوهای خود را برای 
انتخاب شما در مجمع انتخاباتی در تهران به عنوان ریاست 
فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران برای مدت 
باقیمانده دوره 2۰2۵-2۰21 تقدیم نمایم. انتخاب شما نشانه 
ایمان و اعتماد جامعه فوتبال ایران به توانایی های شماست. لذا 
از حمایت کامل کنفدراسیون فوتبال آسیا در برنامه های تان 
در جهت توسعه فوتبال در کشور خوب ایران مطمئن باشید. 
مشتاق ادامه همکاری نزدیک با شما هستیم تا برای ارتقای 

فوتبال در آسیا تلاش کنیم.«
 

  فارس: مدیر رسانه ای تیم ملی فوتبال توضیحاتی به شرح 
زیر درباره حضور بازیکنان این تیم در سفارت اتریش برای 
دریافت ویزای این کشور ارائه کرد:  در خصوص حضور برخی 
بازیکنان کشورمان جهت انگشت نگاری، باید اذعان داشت 
که این به معنای حضور در فهرست نهایی اردوی آماده سازی 
اتریش نیست. با توجه به قواعد صدور ویزای شینگن و نبود 
زمان کافی، یک فهرست ۵۰ نفره به سفارت اتریش در 
کشورمان داده شده است. با توجه به فهرست ۵۰ نفره مذکور 
و زمان بندی اعلامی توسط سفارت اتریش، بازیکنان شاغل 
در کشورمان که فاقد ویزای شینگن بودند، در دو گروه جهت 
طی مراحل اداری حاضر خواهند شد. در نتیجه، طی کردن 
روال اداری صدور ویزا، به معنای حضور در فهرست نهایی 
اردوی شهریور نیست. عدم حضور لژیونرها به دلیل این است 
که یا دارای ویزای شینگن هستند یا در کشور دیگری حضور 
دارند که امکان دریافت ویزا را در آنچه دارند. در نتیجه، روال 
دریافت ویزا آنها به گونه دیگری است که نیاز به حضور در 
کشورمان ندارد. البته قرارداشتن در فهرست نهایی، منوط 

به نظر کادرفنی است.

  نشریه سان در خبری اختصاصی مدعی شد که 
کریستیانورونالدو با وجود تمام تلاش هایی که از ابتدای 
تابستان سالجاری برای ترک منچستریونایتد انجام داد، 
تصمیم گرفته که در این تیم بماند و دلیلش هم خریدهای 
اخیر تیم یعنی کاسمیرو و آنتونی بوده که او را تحت تاثیر 
قرار داده است. رونالدو از زمان جاماندن منچستریونایتد از 
جمع مسافران لیگ قهرمانان اروپا که نتیجه ششم شدنش 
در فصل گذشته لیگ برتر انگلیس بود، برای جدایی از 
این تیم برنامه ریزی کرد و به مدیربرنامه هایش ژرژمندز 
هم دستور داد که برای او تیمی جدید پیدا کند که در 
لیگ قهرمانان حضور داشته باشد. این هدف برای او با توجه 
به حقوق بالایش و مخالفت منچستری  ها محقق نشد اما 
او اکنون به این نتیجه رسیده که بهتر است در اولدترافورد 
بماند. تنها یک روز دیگر به پایان بازار نقل وانتقالات باقی 
مانده است و سناریوی جدی برای جدایی او وجود ندارد. 
علاوه بر این رکوردشکنی باشگاه برای خریدهای جدید 
شامل کاسمیرو از رئال مادرید و هموطن او آنتونی از آژاکس 
که مجموع رقم آنها 2۰7 میلیون پوند بوده )1۵۵ میلیون 
پوند برای خرید کاسمیرو و آنتونی هزینه شد( رونالدو را به 
پایانی درخشان برای شیاطین سرخ در فصل جاری امیدوار 
کرده است. مشخص نیست که گزارش سان درباره تصمیم 
رونالدو برای ماندن در من یونایتد چقدر صحت داشته 
باشد و اینکه آیا این داستان تغییری در ذهنیت سرمربی 
تیم اریک تن  هاخ نسبت به ستاره پرتغالی به وجود خواهد 

آورد یا نه.

 بیــن المــلل

 اتفاقات گذشته فدراسیون تکرار می شود؟

 240 سال تجربه مدیران جدید فوتبال

سهراب بختیاری زاده در مورد دیدار استقلال مقابل نفت 
مسجدسلیمان و شرایط این تیم پس از ۴ هفته اظهارداشت: 
باید این را در نظر بگیریم که »ساپینتو« اولین سال حضورش 
در فوتیال کشورمان تجربه می کند. استقلال تعدادی بازیکن 
جدید گرفت و تعدادی بازیکن هم از دست داد، ولی تغییری به 
آن صورت نداشت. یعنی تقریبا اکثر بازیکنان سال قبل حضور 
دارند، اما مهم ترین مساله شناخت ساپینتو نسبت به شرایط 
استقلال و فوتبال ایران است. مدافع اسبق استقلال در خصوص 

شرایط فنی این تیم در بازی هایی که پشت سر گذاشته، بیان 
داشت: آنچه در این چند هفته دیدیم؛ تیم فقط در نیمه دوم بازی 
مقابل ملوان توانست فوتبال روانی از خودش نشان بدهد، ایجاد 
موقعیت کند و برگردد که بخشی از آن به بازیکنان مربوط است. 
استقلال بازیکنان باکیفیت و باتجربه ای دارد ولی به هرحال در 
هر بازی باید کیفیت فنی تیم حریف را هم در نظر بگیرید. وی 
افزود: مهم ترین مساله ای که می تواند ما را امیدوار کند این است 
که استقلال قهرمان فصل قبل است. وقتی شما فصل قبل قهرمان 

شدید، اعتمادبه نفس و آرامش بیشتری دارید. بازیکنان باکیفیتی 
در تیم هستند. این موارد ما را به آینده بهتر امیدوار می کند. 
کارشناس فوتبال گفت: امیدوارم ساپینتو بعد از هر بازی با 
منطق با طرفداران تیم صحبت کند. اگر تیم شرایط خوبی ندارد 
خیلی راحت بیان کند و ترسی نداشته باشد. نباید فریب بدهد و 
استقلال را با سال های قبل مقایسه کند. »ساپینتو« در سوالی 
که پرسیده شد »استقلال« مقابل »مسجدسلیمان« چطور بود، 
گفته بود که تیم ما خیلی خوب بود و موقعیت زیاد ایجاد کردیم، 
در حالیکه نفت مسجدسلیمان در لحظاتی هم بهتر از استقلال 
بازی کرد؛ ولی در کل باید به این مربی زمان بدهیم. انتقادمان 
باید به شرایط تیم کمک کند. اجازه بدهیم ساپینتو و همکارانش 

کارشان را انجام بدهند. 

سهراب  بختیاری زاده: 

»ساپینتو« باید با منطق صحبت کند

 حسن کامرانی فر: 

تنها بودم، اما بازی نخوردم!
دبیرکل پیشین فدراسیون فوتبال پس از اعلام رسمی 
استعفایش از این سمت، از سختی های کار و مشکلات پیش 
رویش در زمان تصدی دبیرکلی فدراسیون فوتبال سخن گفت. 

  شرایط فدراسیون 
حسن کامرانی فر، پس از استعفایش در میان خبرنگاران 
حاضر شد و اظهارکرد: نیاز به این بود که فدراسیون شرایطش 
مشخص و با انتخاب اعضای مجمع، رئیس فدراسیون مشخص 
شد. اعضای هیات رئیسه مشخص شدند و باید کمک کنیم که 
فوتبال موفق شود. ما جام جهانی را در پیش داریم و برنامه ریزی 
کنیم و مطمئنا هیات رئیسه جدید در کنارهم  دست به اتفاقات 

خوب خواهند زد. 
  هیات رئیسه قبلی 

وی ادامه داد: در این مدت که هیات رئیسه کامل نبود، تمام بار 
روی دوش دبیرکل بود و تنها بودم. در این مسیر تلاش کردیم 
هر اتفاق خوبی برای فوتبال می شود، رقم بزنیم. خیلی ها کمک 
کردند و سختی های زیادی را تحمل کردیم و سعی کردیم کاری 
در فدراسیون نماند و همه کارها را انجام دادیم. هیات رئیسه، 

فرد جدید را برای دبیرکل انتخاب خواهند کرد و من هم طبق 
قوانین و مقررات از این سمت خداحافظی کردم. همه باید کنار 
یکدیگر باشیم و با نیت خوب دست به دست هم دهیم تا روزهای 
خوب فوتبال فرا برسد و در جام جهانی موفق باشیم. روزهای 
خوب فوتبال را می بینم. کامرانی فر در خصوص صحبت هایی 
که گفته بود شرمنده مردم هستم، توضیح داد: این صحبت قبل 
از انتخابات فدراسیون بود. همه باید کنار یکدیگر برای موفقیت 

فوتبال تلاش کنیم.
  عدم موافقت؟!

او در خصوص اینکه اگر با استعفایش موافقت نشود، چه 
خواهد کرد؟ توضیح داد: مقرراتی وجود دارد و وقتی رئیس 
جدید می آید، این اختیار را دارد که دبیرکل جدید را انتخاب 
کند. خدا را شکر می کنم که کارهای من تایید شده و تلاشم 
را کردم که از فوتبال صیانت و حفاظت کنم. تجربه سخت و 
دشواری بود. اگر کوتاهی ای بوده برای من به عنوان دبیرکل بوده 
و اگر کاری انجام شده، برای دوستانم در فدراسیون بوده است. 

مطمئن هستم روزهای خوب در فوتبال می آید.

  بازی؟
دبیرکل سابق فدراسیون فوتبال درباره اینکه می گویند 
»کامرانی فر در جریان حواشی انتخابات بازی خورد«، عنوان کرد: 
خیر! من تنها بودم، ولی بازی نخوردم. من تصمیمی گرفتم که باید 
می گرفتم. تصمیم من براساس چیزهایی که رسیده بود، تصمیم 
شخصی گرفتم. البته بالاترین درجه فدراسیون هیات رئیسه است 
و وقتی آنها دستور به برگزاری انتخابات دادند، من دستور را اجرا 
کردم. من دستور برگزاری مجمع را امضا کردم، زیرا آنها بالاترین 
مقام تصمیم گیری در فوتبال هستند و آنها به این نتیجه رسیدند 
که انتخابات برگزار شود و به تصمیم آنها احترام می گذاریم. همه 
رأی دادند و رأی آنها قابل اجراست و هر کسی در فوتبال است 
باید بداند که اعضای مجمع بالاترین مقام در فوتبال هستند. من 

زمانی که بودم دستورات مجمع را اجرا می کردم.
  تصمیم 

وی درباره تصمیم لغو انتخابات گفت: مجمع برگزار شده و رئیس 
و نواب رئیس انتخاب شده اند. نمی خواهم به اتفاقات قبل از مجمع 
برگردم و هر کسی آنها برای ریاست انتخاب کردند، قابل احترام 
است. مجمع بهترین تصمیم را گرفته و برای ما قابل احترام و قابل 
اجراست. مسئول برگزاری مجمع، دبیرکل است و من در ادامه 
انتخابات در سالن بودم. مسئولیت برگزاری رأی گیری با کمیته 

بدوی بود، اما من هم در سالن بودم و همه کارها را انجام دادم.

سال  پنجم
شماره   1360

انتخابات فدراسیون فوتبال برگزار  و  مهدی تاج به عنوان 
رئیس فدراسیون انتخاب شد. به هر حال مدتی طولانی در 
بلاتکلیفی بودیم و اهالی ورزش منتظر اتفاق جدیدی  بودند 
که این اتفاق رخ داد. طی 2، 3 ماه اخیر اکثر اخبار پیرامون 
چگونگی انتخاب رئیس فدراسیون بود و حرف وحدیث هایی 
پیرامون »تاج« صورت گرفت. صحبت هایی درباره حضور یا 
عدم حضور تاج در انتخابات فدراسیون فوتبال مطرح شد و 
شایعاتی مبنی بر ردصلاحیت او صورت گرفت، اما کمیته 
بدوی صلاحیت او را تایید کرد. به هرحال تاج بالاترین رأی را 
آورد و باید به این تصمیم اکتفا کرد و آن را قبول کنیم. البته 
مراجع ذی صلاح   باید دلایل تایید تاج را به مردم اعلام کنند. 
تاج از تجربیات بالایی برخوردار است، اما او باید گذشته خود 
را تحلیل کرده و اشتباهاتش را برطرف کند. به نظرم تاج باید 
تغییرات اساسی در برنامه هایش بدهد و انتخاب نفراتش هم 
حائز اهمیت است. به نظرم نبی و قنبرزاده پیشینه دیرینه 
دارند و این موضوع کمک می کند تا به خوبی فدراسیون 
فوتبال را اداره کنند. همچنین ساکت شخصیت ویژه و 
خاص خود را دارد و زمانی که در فدراسیون فوتبال حضور 
داشت به خوبی مسائل را  مدیریت کرد. او شناخت خوبی از 
تاج دارد و می تواند به بهبود عملکرد فدراسیون فوتبال کمک 
کند. تاج نسبت به شرایط روز درباره تغییر سرمربی تیم ملی 
فوتبال حرف زده است. امیدوارم تاج این تصمیم را نگیرد که 
کی روش را برگرداند و همکاران و نهادهای بالاتر او را مجاب 
کنند که کی روش امتحانش را پس داده است. 6 ماه باید از 
دوران مدیریت تاج بگذرد تا درباره او اظهارنظر کنیم. تاج باید 
اصلاحات اساسی در برنامه هایش بدهد و در انتخاب پرسنل 
پیرامون خود تصمیم درستی اتخاذ کند. او باید مشکلات 
فدراسیون فوتبال را برطرف کند تا آن موقع بگوییم تصمیم 
مجمع بابت انتخاب تاج درست بوده یا نه! آینده فوتبال را 
نمی توانیم پیش بینی کنیم اما امیدوارم تاج بهتر از سال های 

قبل مدیریت کند.

آرمان ملی: روز سه شنبه »مهدی تاج« به عنوان رئیس 
فدراسیون فوتبال انتخاب شد. در ساعات پس از این انتخاب 

واکنش هایی در خصوص حضور مجدد وی مطرح شد. 
  240 سال تجربه 

منصور قنبرزاده نایب رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص 
اینکه آیا تیم مدیریتی فعلی فدراسیون می تواند به سمتی جلو 
رود که فوتبال ملی ما در ماه های باقیمانده تا جام جهانی به ساحل 
آرامش برسد،  گفت:  خدا را شکر هیات رئیسه فدراسیون ترمیم 
شده  و رویش مدیران جوان هم خیلی خوب است، اما کنارهم 
قرارگرفتن مدیران جوان و باتجربه تلفیق خیلی خوبی را درست 
می کند. اکنون ۴ نفر به هیات رئیسه اضافه شده اند. اگر میانگین 
سنی این ۴ نفر که همگی بالاتر از 6۰ سال دارند در نظر بگیریم 
حدود 2۴۰ سال تجربه به هیات رئیسه فدراسیون اضافه شده 
است. این موضوع می تواند سبب شود تصمیمات با تدبیر بهتر 
اتخاذ شود. اطمینان دارم هیات رئیسه ترمیم شده تصمیم 
احساسی نخواهد گرفت. مطالب را بررسی کرده و بر همان اساس 

اتخاذ تصمیم خواهند کرد. 
  نظر شاهرخی 

همایون شاهرخی در گفت وگو با »ایسنا«، درباره انتخاب 
مهدی تاج به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال گفت: در جریان 
نارسایی های فوتبال و ورزش هستم. به نظرم سپردن کار به افراد 
تکراری بیهوده است. درباره افراد صحبت نمی کنم. نتیجه اینکه 
این داستان مثل سابق ادامه دارد و اتفاقاتی قبلی، بازهم تکرار 
خواهد شد. او درباره بازگشت تاج، نبی و ساکت به فدراسیون 
فوتبال اظهارکرد: همه این اسامی که می گویید را به خوبی 
می شناسم. وقتی در فدراسیون بودیم، درک می کردیم. بعضی از 

این افراد در زمانی که فدراسیون فوتبال بودم، التماس می کردند 
پست کوچکی به آنها بدهیم. این افراد کارهای گذشته خود را 
انجام خواهند داد. من ترجیح می دهم کتابی را بخوانم که چیز 
جدیدی داشته باشد. افرادی که ۴۰ سال در ورزش بوده اند، 
می روند و می آیند. در نتیجه همین تغییر و تحولات است که 
ناهنجاری ها و بی برنامگی ها را می بینیم. این کارشناس فوتبال 
ادامه داد: وقتی ساعت یک بامداد می گوییم انتخابات لغو و 
ساعت پنج بامداد اعلام می شود که برگزار می شود، دنیا به ما 
می خندد. چرا فکر می کنیم فیفا و AFC از کارهای ما با خبر 
نیستند؟ آنها بهتر از ما از این مسائل سر در می آورند. شاهرخی 
درباره برنامه های فدراسیون فوتبال برای آینده فوتبال اظهارکرد: 
در حال حاضر همه دوست دارند بار خود را بردارند و خود را به 
جامعه نشان دهند. در نتیجه آینده نگری در برنامه ورزشی ما 
جایی ندارد، اما خودمحوری و خودپسندی جا دارد. با توجه 
به این مساله، اعتقادم به این است که هر کسی هم بیاید، برای 
مطرح کردن خودش، ادای آدم متخصص و متعهد را در می آورد و 
سعی می کند اطرافیان و مردم را به بیراهه بکشاند. درباره فوتبال 

هم این مساله صادق است. 
  صحبت هاشمی طبا 

مصطفی هاشمی طبا درباره انتخاب مهدی تاج به عنوان رئیس 
جدید فدراسیون فوتبال اظهارکرد: پس از تایید صلاحیت آقای 
تاج توسط مقامات، مجمع فدراسیون فوتبال به او رأی داد و دیگر 
کاری نمی توان کرد. من کاری به مسائل شخصی و فردی که علیه 
آقای تاج است ندارم، اما در دوره مدیریت ایشان، آقای کی روش 
بیشترین اهانت را به ایران و ایرانیان کرد. او افزود: در ادامه آقای 
تاج با ویلموتس در شرایطی قرارداد بست. طبق قاعده وقتی یک 

مربی با یک کشوری قرارداد می بندد، اول آنجا را بررسی می کند 
و بعد قرارداد می بندد. با این حال آقای تاج این قرارداد را در 
بلژیک امضا کرد که خلاف است، چرا که باید این قرارداد در ایران 
امضا می شد تا قوانین ایران برای آن اعمال شود. آقای تاج وقتی 
در فدراسیون فوتبال بود، شاید اقدامات خلاف کیفری نداشت 
اما اقدامات خلاف مدیریتی داشت. رئیس اسبق کمیته ملی 
المپیک با انتقاد از اتفاقاتی که در اواخر دوره قبلی ریاست تاج در 
فدراسیون فوتبال رخ داد، بیان داشت: در بازی با بحرین پرچم ما 
را »هو« کردند. در آنجا آن قدر شخصیت ملی نداشتیم که اعتراض 
کنیم. از طرفی ایشان در برنامه تلویزیونی گفت که وزیر دستور 
داده که ویلموتس سرمربی ایران شود. اگر وزیر دستور داده پس 
آقای تاج چکاره است؟ فدراسیون فوتبال نباید دستورات وزیر را 
اجرا کند. این یعنی ممکن است که دوباره دستوری داده شود و او 
اجرا کند. هاشمی طبا ادامه داد: یک نکته اصلی دیگر، اساسنامه 
فدراسیون فوتبال است. من فکر می کنم هرکس انتخاب شود، 
خلاف رخ داده بود، چون وضعیت اساسنامه مشخص نیست. قرار 
بود این اساسنامه در هیات دولت و مجلس تصویب شود. براساس 
کدام اساسنامه انتخابات برگزار شد؟ اگر براساس اساسنامه قبلی 
بوده، باید شرایط آن رعایت شود و اگر اساسنامه فعلی باشد، 
شرایط خاصی دارد که هنوز تصویب نشده است. قبلا گفته شد که 
این اساسنامه در دوره آقای احمدی نژاد به تصویب هیات دولت 
رسیده اما این اتفاق نیفتاده بود و هنوز هم رخ نداده است. بنابراین 
این انتخابات زیرسوال است. او در ادامه در پاسخ به این سوال که 
آیا با بازگشت تاج می توان امیدوار بود که او اشتباهات گذشته اش 
را تکرار نکند، توضیح داد: به نظرم آقای تاج اصلا نباید می آمد. 
ایشان بیاید که کارهای گذشته را چکار کند؟ پول ویلموتس هم 
می گویند باید فیفا بدهد در حالی که آن پول سهمیه بندی دارد و 
طبق قاعده تقسیم بندی می شود. اینها را مقامات ارشد که ادامه 

فعالیت تاج را تایید کرده اند، باید پاسخ دهند. 
  نظر نماینده مجلس 

محمود احمدی بی غش، عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی و نماینده شازند در مجلس در جلسه روز چهارشنبه ۹ 
شهریور 1۴۰1 مجلس شورای اسلامی در تذکری با اشاره به 
انتخاب مهدی تاج به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال اظهارکرد: 
براساس اصول ۸۴ و ۸6 قانون اساسی از دستگاه قضائی به ویژه از 
رئیس محترم قوه قضائیه که شخصیتی عدالتخواه است می خواهم 
رسما به جهت تنویر افکارعمومی به ویژه افکار میلیون ها جوان 
پرشور و غیرتمند اعلام نمایند که آیا مهدی تاج هر نوع سابقه 
قضائی دارد یا خیر؟ وی افزود: اگر تاج سابقه  دارد چرا باید در 
راس فدراسیون فوتبال قرار بگیرد و میلیون ها نفر را به همه چیز 
بدبین کند؟ این نماینده مجلس گفت: ضمنا این خواسته را از 
کمیسیون اصل ۹۰ مجلس نیز دارم چون آقای تاج در آنجا سابقه  
دارد و لازم است رئیس محترم کمیسیون از تریبون مجلس علت 

سکوت خود را اعلام نماید. 


